

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : Y.B. TUAN ANUAR BIN ABD. MANAP
(SEKIJANG)

TARIKH : 17.3.2014 (ISNIN)

NO. SOALAN : 63

Y.B Tuan Anuar bin Abd. Manap minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan kerajaan menggalakkan perniagaan dan keusahawanan sebagai satu kerjaya pilihan bagi golongan graduan dan belia:-

- a) apakah program khusus yang disediakan Kementerian bagi tujuan ini; dan
- b) berapakah jumlah dana yang disediakan bagi membantu usahawan muda.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

Kementerian Perdagangan Antarabangsa dan Industri (MITI) melalui Institut Keusahawanan Negara (INSKEN), melaksanakan program khusus bagi menggalakkan dan membantu usahawan siswazah iaitu melalui kursus Skim Usahawan Siswazah (SUS), yang bermatlamat

untuk menggalakkan serta meningkatkan penglibatan siswazah dan golongan belia dalam bidang perniagaan. Program SUS dilaksanakan secara berpakej dengan Tabung Usahawan Siswazah (TUS) bagi menampung mereka yang berkelayakan mendapatkan modal memulakan perniagaan secara pinjaman mudah.

Komponen pertama SUS iaitu kursus Latihan Asas Keusahawanan, dilaksanakan oleh INSKEN dengan kerjasama empat (4) buah universiti tempatan yang mempunyai kepakaran dalam bidang keusahawanan. Universiti-universiti tersebut ialah Universiti Teknologi MARA (UiTM), Universiti Sains Malaysia (USM), Universiti Utara Malaysia (UUM) dan Universiti Tun Abdul Razak (UNIRAZAK). Manakala komponen yang kedua pula iaitu pembiayaan Tabung Usahawan Siswazah (TUS) disediakan melalui SME Bank secara pinjaman mudah.

Bagi tempoh 1998 sehingga 2013, seramai 10,648 peserta telah menyertai program Latihan SUS. Sepanjang tempoh kursus, para peserta telah didedahkan dengan modul-modul teknik penyediaan Rancangan Perniagaan mengikut format SME Bank untuk melayakkan mereka memohon pembiayaan TUS serta menilai peluang-peluang perniagaan mengikut tren perniagaan semasa.

Tuan Yang Di-Pertua,

Tabung Usahawan Siswazah (TUS) diwujudkan bertujuan untuk menggalakkan para siswazah dan golongan muda memilih bidang perniagaan sebagai kerjaya pilihan. Di bawah RMKe-8, Kerajaan telah memperuntukkan sebanyak RM39.4 juta untuk Tabung TUS dan tambahan sebanyak RM25 juta di bawah RMKe-9. Pada tahun 2014,

sebanyak RM50 juta peruntukan tambahan telah diluluskan oleh Kerajaan bagi menampung tabung berkenaan yang menjadikan jumlah keseluruhan tabung sebanyak RM114 juta.

Pembiayaan tabung TUS adalah untuk membantu golongan siswazah/belia memulakan atau mengembangkan perniagaan. Pembiayaan meliputi perolehan harta tetap atau modal kerja, atau kedua-duanya sekali. Tabung TUS boleh dipohon bagi mereka yang berniaga dalam bidang-bidang perniagaan yang berpotensi, mendapat galakan Kerajaan dan berdaya saing. Walau bagaimanapun, tabung ini tidak membiayai sektor pertanian, penternakan, hartanah, insurans, perlombongan, *cyber cafe* dan pusat hiburan.

Semenjak 2005 hingga Disember 2013, sebanyak RM117.08 juta pembiayaan telah diluluskan di bawah Skim ini yang melibatkan 863 perusahaan milik usahawan siswazah. Pengurusan tabung adalah secara ulang guna (*revolving fund*).

Bagi golongan belia pula, mulai tahun 2013, SME Bank telah diberi tanggungjawab oleh Kerajaan bagi membantu golongan belia yang layak untuk berkecimpung dalam bidang perniagaan dengan kelulusan dana sebanyak RM50 juta. Dana tersebut iaitu Dana Usahawan Muda (*Young Entrepreneur Fund*) diperkenalkan khusus untuk golongan belia yang berumur 18 hingga 30 tahun. Pewujudan dana ini merupakan salah satu strategi berterusan Kerajaan dalam usaha melahirkan lebih ramai usahawan di kalangan belia di Malaysia. Di bawah dana berkenaan, yang dilancarkan pada pertengahan bulan Februari 2013, SME Bank telah meluluskan pinjaman kepada 228 usahawan belia dengan nilai pembiayaan sebanyak hampir RM20 juta.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 17 MAC 2014 (ISNIN)

DARIPADA : Y.B. DATO' HAJI ABDUL RAHMAN BIN HAJI
MOHAMAD [LIPIS]

SOALAN :-

Y.B. DATO' HAJI ABDUL RAHMAN BIN HAJI MOHAMAD [LIPIS] minta **MENTERI KESEJAHTERAAN BANDAR, PERUMAHAN DAN KERAJAAN TEMPATAN** menyatakan pelan tindakan untuk memastikan perniagaan kecil dijalankan oleh rakyat tempatan dan bukannya dimonopoli oleh rakyat asing yang jelas kelihatan terutama di kawasan bandar.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT) telahpun menetapkan peraturan pengeluaran permit perniagaan hendaklah dikeluarkan kepada warganegara Malaysia sahaja. Pemilik permit disyaratkan berada di tempat berniaga sepanjang masa. Tindakan membatalkan permit tersebut **boleh** diambil oleh Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) ke atas warganegara Malaysia yang memindah milik permit perniagaan mereka kepada warga asing atau tidak menjalankan sendiri perniagaan tersebut.

KPKT telah mengeluarkan peringatan kepada semua PBT pada 11 Februari 2014 agar tapak penjaja tidak disewa/ dijual kepada warga negara asing.

Kementerian Kesejahteraan Bandar,
Perumahan dan Kerajaan Tempatan

Mac 2014